
10 dages forespørgsel. 

I henhold til reglerne for mulighed for at stille forespørgsler der ønskes besvaret 
inden for denne ramme fremsender jeg hermed følgende spørgsmål ang.  

Fælles indkøb af digitale læremidler for 
skolerne i Børn og Unge Aarhus Kommune  
Baggrund: Fra lokalt råderum til centralisering 
Børn og Unge har gennemført udbuPd på digitale læremidler, der gælder for de næste fire år. I processen 
har faglærere deltaget i kravspecifikationen, brugertest og pointgivning. 

Således er det centralt besluttet, hvilke digitale undervisningsmidler skolen stilles til rådighed, og skolernes 
mulighed for at tilkøbe andre digitale læremidler er begrænsede, dels af skolens økonomi og dels af 
rammerne der er beskrevet som dette. 

” Inden man gennemfører egne tilkøb på den enkelte skole, er det vigtigt, at man ser efter om pakken ikke 
allerede indeholder et læremiddel, som opfylder behovet – derudover skal vi overholde udbudsloven, så 
det er ikke lovligt at indkøbe sammenlignelige produkter. I bedes kontakte Pædagogik, Undervisning og 
Fritid inden I laver egne aftaler på digitale læremidler.”Kilde: Ugepakken juni 2020 

Spørgsmål 
1. Udvælgelsen af portaler er foregået efter point/procenter – hvordan er dette foregået i praksis? 
2. Må man ifølge udbudsloven tilkøbe tilsvarende materiale fra et andet forlag? 
3. Hvad koster det at indgå og udarbejde en databehandleraftale? 
4. Var der udbydere, som ikke ønskede at deltage i udbuddet og hvorfor? 
5. Hvordan afgøres om andre portaler er sammenlignelige? 
6. Er der skoler, som efter aftale med PUF, har gennemført egne tilkøb? 
7. Er skolerne i praksis nødt til at acceptere udbuddet, fordi det er for dyrt at abonnere på én portal, 

når det kun er én skole, der gør det? 
8. Hvor meget skal hver enkelt skole betale til de fælles valgte portaler? 
9. Hvor stor en andel af skolernes økonomi går til dette? 
10. Påtænker forvaltningen at der i løbet af de næste 4 år vil komme en evaluering af udbuddet af 

skolernes mulighed for indkøb af digitale læremidler? 

11. Påtænker forvaltningen at kigge på muligheden for bedre inddragelse af skolerne fagudvalg 
fremover ? . 
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